

ထိရောက်သော ပညာရပ်ဆိုင်ရာ ဆန်းစစ်လေ့လာမှုများဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ပြည်သူ့လူထုအတွက် အကျိုးဖြစ်ထွန်းမှုအများဆုံးရရှိစေရန် ဘဏ္ဍာငွေကို စနစ်တကျစီမံခန့်ခွဲခြင်း

ယခု ၂၀၁၇ ခုနှစ်ကတော့ “ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနအနေနှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းစီမံချက်များ၏ စွမ်းဆောင်မှုကို ပညာရပ်ဆိုင်ရာ ရှုထောင့်မှ အမြဲမပြတ် ဆန်းစစ် လေ့လာနေရမှာဖြစ်ပြီး ကုန်ကျစရိတ်နှင့်လျော်ညီသော ဝန်ဆောင်မှုများအတွက် ဘဏ္ဍာငွေများကို စနစ်တကျ စီမံခန့်ခွဲရမည့်” နှစ်တစ်နှစ်ပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဘဏ္ဍာငွေများကို သင့်တော်မည့်နေရာတွေမှာ ကျိုးကြောင်းခိုင်လုံစွာဖြင့် ခွဲဝေသုံးစွဲရမှာ ဖြစ်ပြီး မသင့်တဲ့နေရာတွေမှာ သုံးစွဲခြင်းနှင့် လေလွင့်ဖြုန်းတီးမှုကိုလည်း ရှောင်ရှားကြရမှာဖြစ်ပါတယ်။ အကြောင်းကတော့ မြန်မာနိုင်ငံဟာ ချမ်းသာတဲ့နိုင်ငံမဟုတ်တဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့် ငွေပမာဏထက် ပိုမိုအကျိုးရှိတဲ့ ဝန်ဆောင်မှုများ၊ ရလဒ်များရရှိအောင် လုပ်ဆောင်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ယခုလိုအကျိုးရလဒ်များ ရရှိဖို့အတွက် ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေအပြင် အခြားသော ပြင်ပအေဂျင်စီများ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှု မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ ရရှိလာသော ဘဏ္ဍာငွေများကို အထိရောက်ဆုံးနှင့်အကျိုးဖြစ်ထွန်းမှုအများဆုံးရရှိစေရန် စနစ်တကျဆောင်ရွက်ကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ယခုလိုလုပ်ဆောင်မှုများကို အားဖြည့်ပေးမည့်လုပ်ငန်းရပ်များအနေနဲ့ ထိရောက်သော ဌာနတွင်းပြန်လည်ဆန်းစစ်လေ့လာခြင်းနှင့် စီမံချက်လုပ်ငန်းများကို ပညာရပ်ပိုင်းဆိုင်ရာမှ ဆန်းစစ်မှုများ ပုံမှန်ပြုလုပ်ရန်ဖြစ်ပါတယ်။ ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှု အဆင့်တိုင်းမှာရှိတဲ့ ပညာရှင်များ၊ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် အဆိုပါအချက်တို့၏ အရေးပါမှုကို မိမိတို့ စိတ်သန္တန်အတွင်း နက်ရှိုင်းစွာ စွဲမြဲမှတ်ယူထားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဘဏ္ဍာငွေများကို ခွဲဝေသုံးစွဲရာမှာ “**ကောင်းမွန်သော ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာကျင့်ဝတ်များ**” ၏နိယာမများ၊ လက်တွေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကို လိုက်နာရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ရလဒ်ကောင်းများရရှိစေရန် မိမိတို့အနေနဲ့အားလုံးကို ခြံ့ပိုင်စေပေးစေရန် မိမိတို့ဦးနှောက်ကို အစွမ်းကုန်အသုံးချစဉ်းစားရန်လိုအပ်ပါတယ်။ ဒီလို လုပ်ဆောင်ရာမှာစဉ်းစားချင့်ချိန်ပြီး ပိုမိုတိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်နိုင်တဲ့နည်းလမ်း များစွာ ရှိပါတယ်။ ဥပမာ - ကောင်းမွန်ထိရောက်စွာသုံးစွဲနိုင်ပြီး တန်ဖိုးအားဖြင့်သင့်တော်တဲ့ပစ္စည်းကိရိယာများဝယ်ယူခြင်း၊ ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းစီမံချက်များတွင် ဆန်းစစ်လေ့လာခြင်းလုပ်ငန်းအား တစ်ပါတည်းထည့်သွင်းထားရှိခြင်း၊ ဘဏ္ဍာငွေများကို စနစ်တကျ စီမံခန့်ခွဲ၍အသုံးပြုခြင်း စသည်တို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဘဏ္ဍာရေး စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ အသိပညာ တိုးတက်လာရန်နှင့် ဘဏ္ဍာငွေများကို လက်တွေ့စီမံခန့်ခွဲတဲ့နေရာမှာ နိုင်ငံတော်မှ သတ်မှတ်ထားရှိတဲ့ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမှာဖြစ်သလို နိုင်ငံတကာမှ စံအဖြစ် သတ်မှတ်ထားရှိတဲ့ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များနှင့်လည်း လိုက်လျောညီထွေရှိရန် လိုအပ်ပါတယ်။ အထက်မှာဖော်ပြထားတဲ့ ရလဒ်ကောင်းများကို ရရှိစေရန်အတွက် အကောင်းဆုံးနည်းလမ်းကတော့ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများအကြားမှာ ကောင်းမွန်တဲ့ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု အတွေ့အကြုံများနှင့် အသိပညာများကို မျှဝေကြခြင်းပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ အန္တိမရည်မှန်းချက်ကတော့ ဘဏ္ဍာငွေပမာဏ အနည်းဆုံးသုံးစွဲပြီး အကျိုးဖြစ်ထွန်းမှု အများဆုံးရရှိစေဖို့ပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို လုပ်ဆောင်တဲ့ နေရာမှာ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် ငွေကြေးဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများက ဦးဆောင်ပြီး ဝန်ကြီးဌာနရှိအရာရှိကြီးများမှလည်း အနီးကပ်ကြီးကြပ်လမ်းညွှန်မှုများပေးရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဝန်ကြီးဌာနမှလုပ်ဆောင်နေတဲ့ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစီမံချက်များကို စုစည်း၍ ဆန်းစစ်သုံးသပ်ရာမှာ လုပ်ငန်းစာရင်းများဖြင့် ဆန်းစစ်ခြင်း၊ အုပ်စုလိုက် ဆွေးနွေးမှုများပြုလုပ်၍ ဆန်းစစ်သုံးသပ်ခြင်းနှင့် အခြားသင့်တော်သော နည်းလမ်းများအသုံးပြု၍ ယခုနှစ်တစ်နှစ်တာကာလပတ်လုံး ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

(ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး၏အမှာစကားတစ်ခုခုကောက်နှုတ်ချက်)
(ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနသတင်းလွှာ၊ အတွဲ-၁၊ အမှတ်-၃၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ)